
HANDIKAPPRÅDET VID TRAFIK- OCH 
RENHÅLLNINGSNÄMNDEN OCH STOCKHOLMS STADS 
PARKERINGS AB. 

Protokoll 
nr 3/2007. 

 
Tid: Torsdag 29 mars 2007, 9-11.30. 
Plats: Gamla biblioteket, Fleminggatan 4.   
 
Justeras: 
 
 
Ken Gammelgård                 Ewa Ström  
 
Närvarande: 
Ledamöter. Handikapporganisationernas representanter. 
Ken Gammelgård, ordf. (DHR), Elisabeth Bergvall 
(HSO/R), Lasse Gustafsson (HSO/NHR), Yvonne 
Holmberg (HSO/Astma och allergi), Dagny Mörk (SRF), 
Brattislav Stankovic (HSO/RBU) och Ewa Ström 
(HSO/HRF). 
 
Kista Handikappråd: Ingrid Dalén §§ 1-5. 
 
Tjänstemän: Trafikkontoret: Magdalena Bosson §§ 1-4, 
Ingegerd Forss, Ira Lagercrantz §§ 1- 7, Eva Leijon §§ 1-
5, Sara Malm § 7,  Berit Mårtenson §§ 1- 6 och Lennart 
Nilsson (sekr). 
 
 
§ 1. Godkännande av dagordning. 
Fastställs som framgår av protokollet. 
 
§ 2. Justering av dagens protokoll. 
Till att justera dagens protokoll utses ordföranden och 
Ewa Ström. 
 
§ 3. Handlingarnas och lokalernas tillgänglighet 
(mötets).  
Det framförs att allt fungerat bra. 
_________________________________________ 
Adr. Box 8311, 104 20 Stockholm. Tel. 508 26 000. 
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§ 4. Trafikkontorets mål och uppgifter. 
Dokument om inriktningen av verksamheten hade sänts 
tidigare. Förvaltningschef Magdalena Bosson informerar 
och framför bland annat följande. 
 
Trafikkontoret har återtagit gatuskötsel och 
markupplåtelser från stadsdelsförvaltningarna. 
Exempelvis ska kontoret handlägga tillstånden om 
uteserveringarna. Renhållningsförvaltningen har gått 
samman med trafikkontoret. Samarbetet med 
exploateringskontoret ses över. Framkomligheten för alla 
trafikanter ska prioriteras. Staden ska rustas upp och 
göras mera snygg och trygg. En 
kommunikationsavdelning inrättas med anledning av 
uppdrag mot medborgarna och näringslivet. Telefon till 
driftscentralen, dit anmälningar om fel kan lämnas, är 
651 00 00.  Tillgänglighetsprojektet har en viktigt 
funktion bland annat för att se till att alla delar i 
organisationen bevakar tillgänglighetsfrågorna. 
 
Rådet lyfter fram följande saker i den efterföljande 
diskussionen:  
 
- Det är viktigt att gångvägarna förbättras t ex att hål i 
gångytan åtgärdas. 
 
- Renhållningen av gator bör också förbättras. Nu 
dammar det mycket vid sopningen. 
 
- Bättre resurser och rutiner  behövs för att följa lagen 
om enkelt avhjälpta hinder. 
 
- De tidigare avsatta 100 mnkr för tillgänglighetsåtgärder 
bör gå till förbättringar av befintligt miljö. 
 
- Vid nyproduktion måste tillgängligheten ingå som en 
självklar del och inte finansieras särskilt.    
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- Tillgänglighetsprojektet bör få en mer central placering 
med tanke på att frågorna som behandlas gäller hela 
staden. Tillgänglighetsprojektet är alltså en resurs för 
hela staden. 
 
- Vid åtgärder i Söderledstunneln bör utrymning för 
personer med funktionshinder beaktas.  
 
§ 5. Markvärme vid Servicehus.  
Handikapprådet vid Rinkeby hade beretts tillfälle att 
delta. Svarsskrivelse från Trafikkontoret hade utsänts.   
 
Avdelningschef för Teknik- och trafiktjänst Eva Leijon 
informerar och framför bland annat följande.  
 
Olika typer av teknik används vid markvärme. 
Markvärme finns mest i innerstaden t ex vid torg, hissar 
och rulltrappor. I de flesta fall sker samarbete med 
fastighetsägarna. Kontoret har inte någon speciell policy  
utan initiativet tas av fastighetsägarna. Då klargörs 
exempelvis vilken mark det rör sig om.  
 
Rådet framhåller att det är många personer med 
funktionshinder som bor i servicehus och att det därför 
är motiverat med markvärme vid dessa byggnader. Att 
förbättra framkomligheten vid servicehusen genom 
bättre åtgärder för renhållning/snöröjning 
överensstämmer med den nya politiska majoritetens 
målsättning. 
 
Rinkeby handikappråd kan ta upp frågan om markvärme 
vid Rinkeby Servicehus lokalt med fastighetsägaren. 
 
Rådet anser att HSO bör bevaka frågan generellt. 
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§ 6. Information om referensgrupp för lekplatser. 
Projektledare Berit Mårtenson framför bland annat 
följande.  
 
En referensgrupp har bildats med representanter för 
handikapporganisationerna. Två föräldrar till barn med 
funktionshinder deltar.  Även Hjälpmedelsinstitutet med 
flera ingår i gruppen. En utvärdering av lekplatser har 
aktualiserats i sammanhanget. Information har lämnats 
till HSO och ett inledande möte har hållits med 
referensgruppen med gott resultat.  
 
§ 7. Plattor vid busshållplatser. 
Projektledare Sara Malm informerar och framför bland 
annat följande. 
 
SL har startat ett projekt för att bygga om bussterminaler.  
Det har dock uppstått diskussion om det ska vara så  
kallade ribbplattor eller sinusplattor mellan busskuren 
och kantstenen.   
 
Rådet tar inte ställning till valet av plattor utan vill 
avvakta de tester som görs i Borlänge. Erfarenheter kan 
även hämtas från lösningar i Hammarby Sjöstad.  Rådet 
anser att plattorna bör vara vita och att man bör tänka på 
valet av omgivande material.    
 
Rådet framhåller också betydelsen av att bussarna 
stannar vid busshållplatserna så att dörren kommer nära 
plattorna.   
 
§ 8. Cykelparkeringshandbok. Remiss från 
Trafikkontoret. 
Förslaget hade utsänts.  
 
Lasse Gustafsson åtar sig att skriva ett utkast till svar och 
att sända detta till Dagny Mörk för synpunkter. En 
föredragning av förslaget till handbok önskar rådet få på 
något kommande möte. 
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§ 9.  Anmälan av protokoll för sammanträdet 2007-
03-15.  
Det anmäls att protokollet justerats och lämnats till 
nämnden och styrelsen.       
 
Det påpekas att även Ira Lagercrantz från 
Tillgänglighetsprojektet deltog i mötet. 
 
§ 10. Inbjudan till introduktion för stadens 
handikappråd.  
Inbjudan hade utsänts. De ledamöter som önskar delta 
anmäler sig själva till önskade utbildningsdagar.  
Sekreteraren behöver en deltagarlista från FO för 
underlaget till arvoden.   
 
Med anledning av innehållet i utbildningen framhåller 
rådet att basprogrammet för tillgänglighet bör 
färdigställas. Rådet anser att staden bör ha ett program 
även om lagstiftningen har förbättrats. En föredragning 
av förslaget önskas på något kommande möte. 
 
§ 11. Sammanträdestider för 2007.  
Förslag hade utsänts. Nedanstående tider fastställs.  
 
Torsdagar kl. 14-16.30 
 
19 april 
10 maj 
31 maj 
14 juni 
 
23 augusti 
13 september 
4  oktober 
25 oktober 
15 november 
6 december 
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§ 12. Övriga frågor. 
a) Yvonne Holmberg rapporterar från möte om 
Stadsbibliotekets ombyggnad. Målsättningen är att 
biblioteket ska vara tillgängligt för alla.  
(Minnesanteckningar lämnas). Ett uppföljningsmöte 
kommer att hållas.  
 
b) Tack riktas till Lennart Nilsson som avgår med 
pension.  Gåva och blommor lämnas. Lennart Nilsson 
tackar också rådet för gott samarbete. 
 
Rådet kommer att tillskriva förvaltningschefen och 
nämndsekreteraren om att den nya sekreteraren för rådet 
bör knytas till kontorets centrala funktion. 
 
 
 
Vid protokollet 
 
Lennart Nilsson 
Sekreterare 


